

Title (en)
Key operated lock.

Title (de)
Schlüsselbetätigbares Schloss.

Title (fr)
Serrure actionnée à l'aide d'une clé.

Publication
EP 0432392 A1 19910619 (DE)

Application
EP 90118786 A 19901001

Priority
DE 3940737 A 19891209

Abstract (en)
The invention relates to a key-operated lock having an additional electrically controlled lock-actuation barrier, for example an additional locking device, designed, for example, in the form of a lock cylinder, the key being a carrier of a mechanical key secret for the actuation of tumblers of the lock. To afford a large number of possible combinations, whilst at the same time ensuring a simple and functionally reliable design of the key secret, the invention proposes that the key be a carrier of electrical contacts (1) which are assigned an electrical resistor (3) as a further key secret, and that the lock have electrical contacts (2) which are assigned to these contacts (1) and which are associated with an electronic circuit (4) controlling the additional lock-actuation barrier. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein schlüsselbetätigbares Schloß mit einer zusätzlichen elektrisch angesteuerten Schließbetätigungssperre z. B. einer zusätzlichen Verriegelungseinrichtung, gestaltet z. B. in Form eines Schließzylinders, wobei der Schlüssel Träger eines mechanischen Schlüsselgeheimnisses zur Betätigung von Zuhaltungen des Schlosses ist. Damit bei einfacher und funktionssicheren Bauform das Schlüsselgeheimnis eine hohe Anzahl von Kombinationsmöglichkeiten bietet, schlägt die Erfindung vor, daß der Schlüssel Träger von elektrischen Kontakten (1) ist, denen ein elektrischer Widerstand (3) als weiteres Schlüsselgeheimnis zugeordnet ist, und daß das Schloß diesen Kontakten (1) zugeordnete elektrische Kontakte (2) aufweist, die einem die zusätzliche Schließbetätigungssperre ansteuernden elektronischen Schaltkreis (4) zugeordnet sind. <IMAGE>

IPC 1-7
E05B 47/06; E05B 49/00

IPC 8 full level
E05B 47/06 (2006.01); E05B 49/00 (2006.01); G07C 9/00 (2006.01)

CPC (source: EP)
E05B 47/0615 (2013.01); E05B 47/0623 (2013.01); G07C 9/00714 (2013.01); E05B 47/0006 (2013.01)

Citation (search report)
• [X] AT 320466 B 19750210 - KIBOLAC HANDELS GES M B H
• [X] FR 2086662 A5 19711231 - MONTHIOUX ANDRE
• [A] DE 2929772 A1 19810212 - KIRSTEN ELEKTROTECH
• [A] US 3673467 A 19720627 - EISENREICH WILLIAM

Cited by
EP2436853A3; ES2106668A1; DE102005031186B4; CN110443915A; DE102005031186C5; EP0566385A1; AU662049B2; US5605066A; WO9521310A1; WO2008017087A1; WO2008017086A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0432392 A1 19910619; EP 0432392 B1 19940622; AT E107731 T1 19940715; DE 3940737 A1 19910613; DE 59006220 D1 19940728; DK 0432392 T3 19941024; ES 2056329 T3 19941001

DOCDB simple family (application)
EP 90118786 A 19901001; AT 90118786 T 19901001; DE 3940737 A 19891209; DE 59006220 T 19901001; DK 90118786 T 19901001; ES 90118786 T 19901001